
NOVÝ SYSTÉM TŘÍDĚNÍ ODPADU V OBCI SLATINKY 
 

 

Vážení spoluobčané, 

 

rádi bychom vás informovali, že v obci Slatinky bude v průběhu několika týdnů, po jmenovitém předání 
a zaevidování nádob, spuštěn nový systém třídění odpadu, tzv. door-to door (od dveří domu). 
O této skutečnosti jsme již dříve informovali a bude znamenat, že třídění odpadu bude probíhat přímo 
u vás doma, v popelnicích, které zdarma obdržíte. První svoz bychom chtěli uskutečnit v dubnu.  

Podle dostupných studií a analýz je tento systém nejúčinnější pro zvyšování podílu tříděného odpadu, 
což je podle dnešní legislativy striktně vyžadováno. A my ve Slatinkách bohužel máme co dohánět. 
Podle loňské analýzy odpadů totiž třídíme na necelých 14 %, a to je opravdu velmi málo.  

Nový odpadový zákon č. 541/2020 platný od 1. 1. 2021 nastavil obcím přísné parametry nakládání 
s odpady, vyžadující zejména snížení množství odpadů ukládaných na skládky a zvýšení podílu vytřídění 
využitelných složek komunálních odpadů. 

V roce 2025 by měl podle tohoto zákona tvořit podíl vytříděných odpadů 60 %, v roce 2030 – 65 % 
a v roce 2035 – 70 %.   

Směsný komunální odpad (dále jen SKO) u nás v posledním roce činil 223,8 kg/os/rok.  
Podle § 157, Přílohy č. 12 k zákonu č. 541/2020 Sb. je ovšem předepsáno následující množství: 
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Celková produkce SKO na občana za rok je tedy ve Slatinkách nadprůměrná (v ČR je průměr 195 kg/os/rok). 
Je proto nezbytné reagovat na novou legislativu a učinit kroky ke snížení SKO a zvýšení podílu třídění. 

Pokud tyto kroky neučiníme, my všichni pocítíme dramatický nárůst nákladů na likvidaci odpadu. 
Z celkového hlediska je prostě nutné přesměrovat podíl odpadů z „černé“ popelnice do barevných nádob.  

Podařilo se nám v rámci projektu Mikroregionu Kosířsko získat dotaci na pořízení nádob na separovaný 
odpad včetně čipů. Dotace pokryje 85 % pořizovacích nákladů, obec zaplatí 15 % ceny. Po zralé úvaze 
a na základě zkušeností okolních obcí, které s tímto systémem započaly před námi, všechny zúčastněné 
obce zvolily nádoby o objemu 240 l. V praxi se totiž ukázalo, že menší nádoby je potřeba vyvážet častěji, 
což vede k vyšším nákladům za svoz. Důležité také je, že menší nádoby nejsou tak stabilní a třeba při silném 
větru se převrací nebo v extrémním případě nedobrovolně „putují“ po obci. Výhody pořízení větších nádob 
tak rozhodně vyváží fakt, že vám na dvorku zaberou o trochu více místa.  

Vítězem výběrového řízení na svoz odpadu (v rámci obcí zapojených do tohoto projektu) se stala firma FCC, 
která u nás vyváží i SKO. Evidence odpadů tak bude jednotná a můžeme snadněji posuzovat a hodnotit 
výsledky.  

Obdržíte tedy tři popelnice v celkové hodnotě 4 275 Kč: na papír, smíšený sběr plastu + tetrapaku + ko-
vových obalů a nádobu na bioodpad. První dva druhy plánujeme vyvážet jedenkrát za měsíc, bioodpad 
pak podle sezóny – 2×, 1×, přes zimu případně i méně častěji. To ukáže praxe. Během roku také vyplyne, 
zda budeme moci přistoupit i ke svozu SKO jen jedenkrát za měsíc. 

 



Jak bude třídění odpadu v praxi probíhat? 
• Při předání nádob budou čísla jejich čipů přiřazena k popisnému číslu domu a zaznamenána jejich GPS 

poloha. S každou domácností bude uzavřena smlouva o zapůjčení popelnic, které se po uplynutí doby 
udržitelnosti stanou jejím majetkem. 

• Výsyp každé popelnice bude evidován, včetně informace o její naplněnosti. Získáme tak přehled, jak kdo 
separuje a kolik produkuje odpadu. 

• I na vaše stávající popelnice určené pro směsný komunální odpad zaměstnanci obce v průběhu letošního 
roku umístí elektronické čipy, o termínech budete předem informováni. Po očipování všech nádob již 
nebudou popelnice bez čipu vyváženy. 

• Sklo a olej se bude třídit i nadále do obecních kontejnerů.    
• Počet a rozmístění veřejných separačních stanovišť zpočátku zůstane nezměněn, později bychom ho chtěli 

zredukovat a zabránit tak, aby se do těchto míst nevozil odpad odjinud (jak se v současnosti bohužel stále 
častěji stává). 
 

Motivační prvky – finanční zvýhodnění 
Cílem projektu třídění odpadů je maximální snížení směsného komunálního odpadu. K tomu je důležité 

zapojení co největšího počtu obyvatel, kteří budou třídit účelně a poctivě. V následujících letech bude 
produkce odpadů sledována, poté plánujeme finanční zvýhodnění občanů, kteří se do nového systému 
zapojí. Úroveň třídění bude posuzována podle poměru tříděného odpadu (papír + plast + bio) k celkovému 
množství odpadu z každé rodiny. Podle takto vypočítaného procenta třídění budou nastaveny stupně 
zvýhodnění, o kterých vás budeme informovat. Kdo se do nového systému nezapojí (nutit samozřejmě 
nikoho nemůžeme), zaplatí v následujících letech plnou cenu za svoz a likvidaci odpadu. 

 
Všichni se budeme teprve učit, jak správně a ekonomicky třídit! 
Jedná se o projekt, který je na svém začátku a je významný. Aby byl efektivní a přinesl pro nás očekávaný 
přínos, vyžádá si od nás všech zúčastněných velkou dávku sebekázně a trpělivosti. Všichni se budeme učit 
správně třídit, jiná cesta není. 

 

Děkujeme, že se zapojíte! 

  .....................................................................................................................       
                                                                                                                                             Monika Prokopová 

                                                                                                                                                                                       starostka obce 


